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Urlop zdrowotny dla księdza katechety

 

Opracował: Michał Łyszczarz, prawnik, współautor komentarza do Ustawy o systemie oświaty

 

Czy można udzielić urlopu zdrowotnego księdzu katechecie, który jednocześnie pełni funkcję 
proboszcza parafii? Czy zasady udzielania urlopu zdrowotnego są takie same jak wobec 
nauczyciela? Jakie warunki powinien on spełnić, żeby taki urlop otrzymać?

 

Podstawa prawna:

 

• Ustawa z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta nauczyciela (t.j. Dz.U. z 2018 r. poz. 967), 

• Ustawa z dnia 20 listopada 1998 r. o zryczałtowanym podatku dochodowym od niektórych 

przychodów osiąganych przez osoby fizyczne (t.j. Dz.U. z 2017 r. poz. 2157 ze zm.). 

 

Zgodnie z art. 73 ust. 7 Ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta nauczyciela w okresie przebywania

na urlopie dla poratowania zdrowia nauczyciel nie może nawiązać stosunku pracy lub podjąć innej 

działalności zarobkowej. W przypadku stwierdzenia, że w okresie urlopu dla poratowania zdrowia 

nauczyciel podejmuje inny stosunek pracy lub inną działalność zarobkową, dyrektor szkoły 

odwołuje nauczyciela z urlopu, określając termin, w którym nauczyciel obowiązany jest do 

powrotu do pracy.

 

Zauważyć należy, że wykonywanie zadań proboszcza to działalność wiążąca się z uzyskiwaniem 

określonego dochodu. Duchowni z racji swojej pracy zostali z tego tytułu objęci obowiązkiem 

płacenia podatku dochodowego od osób fizycznych, na podstawie art. 42 ust. 1 Ustawy z dnia 20 

listopada 1998 r. o zryczałtowanym podatku dochodowym od niektórych przychodów osiąganych 

przez osoby fizyczne. Według tego przepisu osoby duchowne, osiągające przychody z opłat 

otrzymywanych w związku z pełnionymi funkcjami o charakterze duszpasterskim, opłacają od tych

przychodów podatek dochodowy w formie ryczałtu od przychodów osób duchownych.

 

Uznać zatem trzeba, że wykonywanie działalności duszpasterskiej jest działalnością dochodową, 

a więc jej prowadzenie narusza przepis art. 73 ust. 7 KN. Należy również dodać, że podstawą do 

odwołania nauczyciela z urlopu dla poratowania zdrowia stanowi, zgodnie z Uchwałą Sądu 

Najwyższego z dnia 7 lipca 2005 r. (II PZP 5/05), również wykonywanie działalności zarobkowej 

rozpoczętej przed początkiem korzystania z urlopu dla poratowania zdrowia.

 



Aby czytać dalej, potrzebujesz pełnego dostępu.
Przeglądaj wszystkie materiały w ramach abonamentu lub prenumeraty.

Korzyści:

• nielimitowany dostęp do treści,
• aktualizacje materiałów w niezbędnikach, nawet do 2 razy w tygodniu,
• e-czasopisma w nowej, wygodnej formie,
• dodatkowe materiały i wzory dokumentów do pobrania,
• dostęp do porad cenionych ekspertów i praktyków,
• zniżki na kolejne produkty, szkolenia i webinary

i znacznie więcej…

Zamów na: www.oficynamm.pl
lub skontaktuj się z nami: 800 702 902, bok@oficynamm.pl


